
PROTOKÓŁ NR LVIII 24 

z sesji Rady Gminy Dębowa Kłoda 

z dnia 09 lutego 2024 r. 

odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Dębowej Kłodzie 

 
Porządek posiedzenia:  
1. Sprawy organizacyjne  

a) stwierdzenie quorum,  
b) przyjęcie porządku obrad,  
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

2. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.  
3. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy oraz Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy.  
4. Przystąpienia do realizacji projektu pn. „Kompetencje na start w Gminie Dębowa Kłoda” 

a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

5. Wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pn. „Cyberbezpieczny Samorząd" 

a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

6. Wyrażenia zgody na udzielenie pożyczki krótkoterminowej dla Stowarzyszenia Perły Chmielowa 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

7. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu (przebudowa drogi w Stępkowie) 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

8.Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu (odnowa nawierzchni Kodeniec-Nietiahy) 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

9. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu (odnowa nawierzchni Kodeniec-Zadębie) 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

10.  Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu (odnowa nawierzchni Żmiarki-Bednarzówka) 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

11.  Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu (odnowa nawierzchni w Stępkowie) 
a) wystąpienie Wójta Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

12. Zmiany budżetu gminy na rok 2024 
a) wystąpienie Skarbnika Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały.  

13.Zmiany wieloletniej prognozy finansowej  
a) wystąpienie Skarbnika Gminy,  
b) dyskusja,  
c) podjęcie uchwały. 

14. Wolne wnioski i sprawy różne.  
15.Zakończenie LVIII sesji Rady Gminy. 

 

Adn.1.a 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz słowami „Otwieram LVIII sesję Rady 

Gminy Dębowa Kłoda” otworzył dzisiejszą sesję. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, na stan 

Rady   14 radnych - 13 obecnych. ( nieobecny radny Jacek Szyszkowski ) (lista obecności w załączeniu ). 

  

Adn.1.b 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał i poddał pod głosowanie porządek 

obrad. Porządek obrad został przez radnych przyjęty w głosowaniu imiennym (wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu).  



 

Adn.1.c 

-Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – oświadczyła, że nie ma uwag do protokołu, ale chce zadać pytanie 

Pani Wójt. Na ostatniej  sesji Rady Gminy Dębowa Kłoda w dniu 28.12.2023r. była rozmowa dot. budowy 

hali przy Szkole Podstawowej w Kodeńcu. Ten temat budził dużo kontrowersji, radni mieli dwie komisje, 

były prowadzone rozmowy o zasadności tej inwestycji. Na ostatniej sesji zadano pytanie P. Wójt czy została 

podpisana już umowa na budowę tej hali. Pani Wójt odpowiedziała wtedy, że umowa nie została podpisana, 

ze będzie analizowana z Panią mecenas, natomiast na wykazie umów na stronie BIP Dębowa Kłoda  jest 

zamieszczona umowa na budowę hali i jest podpisana z dniem 7 grudnia 2023r.. Pytanie brzmi, czy umowa 

rzeczywiście została podpisana z dniem 7 grudnia 2023r., Dlaczego radni podejmowali uchwale na budowę 

hali po podpisaniu umowy. Uważa, że powinno to być załatwione w odwrotnej kolejności. Uchwała-

podpisanie umowy, realizacja. Poprosiła Panią Wójt o wyjaśnienie w tej sprawie.  

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – odpowiedziała, że na tyle umów co podpisuje nie jest w stanie w tej 

chwili odpowiedzieć, które zostały zawarte a które nie. Zaprosiła  do Pani Skarbnik, która pokaże umowę 

która ją interesuje. 

-Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – wniosła o zrobienie 5 min. przerwy, aby Pani Skarbnik mogła 

przynieść umowę. 

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy –poprosiła o dalsze  procedowanie sesji, a rozmowę na temat umowy na 

budowę hali pozostawić na punkt 14 porządku obrad: Wolne wnioski sprawy różne.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz zaproponował, aby nie przerywać obrad sesji Rady 

Gminy, obiecał, że do tematu umowy na bukowę hali w Kodeńcu będzie można wrócić w wolnych 

wnioskach. Pani Skarbnik będzie miała możliwość aby przynieść umowę i udzielić szerszych informacji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz poddał pod głosowanie protokół                                       

z poprzedniej sesji Nr LVII/23 z dnia 28 grudnia 2023r. Protokół został przez radnych przyjęty                                             

w głosowaniu imiennym (wykaz głosowania imiennego w załączeniu). 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

Adn.2  

 Wójt Gminy Grażyna Lamczyk podziękowała  byłemu już sołtysowi Panu Dariuszowi 

Harasimiukowi za pracę  na rzecz lokalnej społeczności. Pożyczyła mu dużo zdrowia, wszelkiej 

pomyślności, dalszych sukcesów w życiu osobistym. 

 

 Przewodniczący Rady Mieczysław Chęckiewicz  podziękował Panu Dariuszowi Harasimiukowi za 

pracę jaką włożył pełniąc funkcję sołtysa. 

  

 Wójt Gminy Grażyna Lamczyk przedstawiła nowa sołtys Pachole Panią Natalię Pradiuch, 

pogratulowała wygranej w wyborach i życzyła dobrej i owocnej pracy.  

Dariusz Harasimiuk podziewał  wszystkim za wspólną współpracę. 

 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk złożyła informację o działalności w okresie międzysesyjnym                

(informacja na nagraniu z sesji www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, www.debowakloda.pl) . 

 

Adn.3 

        Przewodniczący Rady Mieczysław Chęckiewicz poinformował o korespondencji międzysesyjnej: 

1) Lubelski Urząd Wojewódzki w Lublinie –Rozstrzygnięcie Nadzorcze, znak: PN-II.4131.462.2023 z dnia 

29 grudnia 2023 stwierdzająca nieważność uchwały Nr LV/414/23RG Dębowa Kłoda z dnia 29 listopada 

2023r ws. Regulaminu przyznawania stypendium Wójta Gminy Dębowa Kłoda za osiągnięcia naukowe, 

sportowe lub artystyczne dla uczniów szkół podstawowych uczących się na terenie Gminy Dębowa Kłoda,               

w części obejmującej § 5 ust.4 oraz § 5 ust. 8zd. Drugie Regulaminu, stanowiącego załącznik Nr 1 do 

uchwały., 2) Krajowe Biuro Wyborcze  w Białej Podlaskiej – Postanowienie Komisarza Wyborczego z dnia 

10.01.2024r.  ws. podziału Gminy na okręgi wyborcze, 3) Regionalna Izba Obrachunkowa  w Lublinie 

RIO.I.42.10.29.2024  – uchwała z dnia 15.01.2024r.  w sprawie zaopiniowania  możliwości deficytu                       

w uchwale budżetowej gminy Dębowa Kłoda na 2024r., 4) Regionalna Izba Obrachunkowa  w Lublinie 

RIO.I.42.8.29.2024  – uchwała z dnia 15.01.2024r.  w sprawie zaopiniowania prawidłowości planowanej 

kwoty długu gminy Dębowa Kłoda ,5) Anonim ws. pracy GOPS w Dębowej Kłodzie,  6) Wojewoda 

Lubelski – pismo z dnia 2.02.2024r. ws. składania oświadczeń majątkowych) (informacje na nagraniu z sesji 

www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, www.debowakloda. zpl). 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Danuta Gajos – przedstawiła informację z posiedzenia komisji  

z dnia 12.01.2024r.: kontrola realizacji wpływów z tytułu podatków i dzierżaw oraz analiza skuteczności 

http://www.debowakloda.pl/


windykacji należności za 2023r.( informacje  na nagraniu z sesji www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, 

www.debowakloda.pl). 

 

Przewodniczący Komisji Społeczno – Oświatowej Bartłomiej Gogłuska – przedstawił informację            

z posiedzenia komisji z dnia 23.01.2024r. : 1) kontrola działalności i funkcjonowania OSP z terenu gminy za 

2023r, 2) analiza wykorzystania środków finansowych za 2023r. – placówki kultury raz analiza programu 

imprez kulturalnych na 2024 rok. -  wnioski: a) komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w funkcjonowaniu 

OSP na terenie gminy, b) w ocenie komisji należy przeprowadzić szczegółową kontrolę wydatkowania 

środków finansowych przeznaczonych na promocje gminy,  c) komisja pozytywnie opiniuje plany imprez 

kulturalnych na 20224.( informacje  na nagraniu z sesji www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, 

www.debowakloda.pl). 

 
Adn.4. a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawia projekt uchwały dotyczący przystąpienia 

Gminy Dębowa Kłoda do realizacji projektu pn. „ Kompetencje na start w Gminie Dębowa Kłoda”. Projekt 

realizowany będzie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach programu Fundusze 

Europejskie dla Lubelskiego na lata 2021-2027. 

 

Adn. 4.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/435/24 w sprawie przystąpienia Gminy Dębowa Kłoda do realizacji projektu pn.                        

„ Kompetencja na start w Gminie Dębowa Kłoda”. Uchwała została przez radnych przyjęta                              

w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego w załączeniu). 

 

Adn.5. a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawia projekt uchwały dotyczący wyrażenia 

zgody na  przystąpienia Gminy Dębowa Kłoda do realizacji projektu grantowego finansowego w ramach 

konkursu grantowego pn. „ Cyberbezpiczny  Samorząd”, realizowanego w ramach GUNDUSZY 

EUROPEJSKICH NA ROZWÓJ CYFROWY 2021-2027 (FERC), Priorytet II: Zaawansowane usługi 

cyfrowe, Działania 2.2.- Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa. Wartość szacunkowa 

Projektu 298.654,00zł. 

 

Adn.5.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/436/24 w sprawie wyrażenia zgody na  przystąpienia Gminy Dębowa Kłoda do 

realizacji projektu grantowego finansowego w ramach konkursu grantowego pn. „ Cyberbezpiczny  

Samorząd”, realizowanego w ramach GUNDUSZY EUROPEJSKICH NA ROZWÓJ CYFROWY 

2021-2027 (FERC), Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe, Działania 2.2. - Wzmocnienie 

krajowego systemu cyberbezpieczeństwa. Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu 

imiennym. (wykaz głosowania imiennego w załączeniu). 

 

Adn.6. a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawia projekt uchwały dotyczący wyrażenia 

zgody na udzielenie pożyczki krótkoterminowej dla Stowarzyszenia Perły Chmielowa w kwocie 

98.149,00zł.  Spłata pożyczki przez Stowarzyszenie Perły Chmielowa nastąpi niezwłocznie po otrzymaniu 

środków z budżetu Województwa Lubelskiego, jednakże nie później niż do 15.12.2024r.Perły Chmielowa. 

 

Adn.6. c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/437/24 w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie pożyczki krótkoterminowej dla 

Stowarzyszenia Perły Chmielowa. Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. 

(wykaz głosowania imiennego w załączeniu). 

 

Adn.7. a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu na kwotę 228.386,00zł. na realizacje zadania pn.                              

„ Przebudowa drogi powiatowej 1567L od km 10+959 do km 11+265 w miejscowości Stępków”. Zakręt ten 

jest niebezpieczny  

 

 

 

http://www.debowakloda.pl/
http://www.debowakloda.pl/


Adn.7. b 

- Mieczysław Chęckiewicz, radny wsi Białka – powiedział. że martwi go to, iż drogi są remontowane po 

kawałku. Nie są robione kompleksowo. Np. droga  Białka – Uhnin, będzie remontowana  od Uhnina 

kawałek, od Białki kawałek a środek zostanie niewyremontowany.  

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – powiedziała, że bardzo serdecznie dziękuje i pochyla się nad 

tym co jest dzisiaj w porządku obrad Sesji Rady Gminy. Przez 5 lat na każdej sesji walczyła o to aby robić 

drogi w całej gminie. Bardzo się cieszy, że ktoś się w końcu tym tematem zajął. Kończy się kadencja, ale 

plan na wszystkie drogi w gminie jest i bardzo się cieszy z tego powodu. 

 

Adn.7.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/438/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Parczewskiemu. 

Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego w 

załączeniu). 

 

Adn. 8.a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk oświadczyła, iż skoro padła sugestia od Pana Przewodniczącego RG 

Mieczysława Chęckiewicza, że może bardziej zasadne byłoby zrobić jeden odcinek drogi, a ona za chwilę 

chce przedstawić w kolejnych punktach obrad sesji cztery odcinki dróg:1)Kodeniec – Nietiahy,                              

2) Kodeniec – Zadębie, 3) Żmiarki – Bednarzówka, 4) Stępków.  Należy się zastanowić czy państwo radni 

będą akceptować co przedstawi czyli te cztery odcinki dróg, czy bardziej zasadne będzie sugestia Pana 

Przewodniczącego aby zrobić jeden ciąg drogi, jeżeli tak, to który miałby to być.  

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz, wyjaśnił, iż jest świadomy, że inwestycje 

na drogach powiatowych nie zależą tylko od Wójt i radnych Gminy Dębowa Kłoda, głównie to zależy od 

Starosty Parczewskiego. Ubolewa tylko jako mieszkaniec gminy, radny Rady Gminy, że niektóre odcinki 

dróg w gminie są  w fatalnym stanie  i w ciągu tych pięciu lat na niektórych odcinkach  nie wiele się 

zmieniło. Jeżeli nie ma możliwości zrobienia odcinaka dobrze i mieć wyremontowaną drogę na kilka długich 

lat, to trudno trzeba łatać  najgorsze dziury. Ubolewa bo mimo zapewnień władz, nie ma tych środków na 

kompleksowe remonty dróg i poprawić jakość jazdy.   

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk oświadczyła,   że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu na kwotę 100.000,00zł. na realizacje zadania pn. „ Odnowa 

nawierzchni  drogi powiatowej 1096L na odcinku Kodeniec – Nietahy, gm. Dębowa Kłoda”. 

 

Adn. 8.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/439/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Parczewskiemu. 

Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego                       

w załączeniu). 

 

Adn. 9.a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu na kwotę 100.000,00zł. na realizacje zadania pn. „ Odnowa 

nawierzchni  drogi powiatowej 1615L na odcinku Kodeniec – Zadębie, gm. Dębowa Kłoda”. Nakładka 

byłaby kontynuowana w stronę wsi Zadębie i możliwe, że udałoby się połączyć z wcześniej zaczętą 

nakładką. 

 

Adn.9.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/440/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Parczewskiemu. 

Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego                           

w załączeniu). 

 

Adn10.a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu na kwotę 100.000,00zł. na realizacje zadania pn. „ Odnowa 

nawierzchni  drogi powiatowej 1567L na odcinku Żmiarki – Bednarzówka, gm. Dębowa Kłoda”. Nakładka 

będzie kontynuowana w kierunku Bednarzówki. 

 

Adn10.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/441/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Parczewskiemu. 



Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego                    

w załączeniu). 

 

Adn11.a 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk wyjaśniła, że przedstawiony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu na kwotę 100.000,00zł. na realizacje zadania pn. „ Odnowa 

nawierzchni  drogi powiatowej 1567L w miejscowości Stępków, gm. Dębowa Kłoda”. Będzie  kontynuacja 

w stronę drogi wojewódzkiej.  

 

Adn11.a 

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – poprosiła Pana Przewodniczącego Rady Gminy Mieczysława 

Chęckiewicza, Panią Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Danutę Gajos o dopilnowanie by do końca lutego 

wnioski o udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu.  wpłynęły do Starostwa Powiatowego 

w Parczewie. To jest bardzo ważne, trzeba pilnować terminu. 

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – powiedziała, że prośbę, którą przed chwila złożyła Radna Makowska, to 

należy do kompetencji Wójt. Pracownicy zostali zobowiązani, aby wszystkie dokumenty wpłynęły w 

terminie. Teraz jest sytuacja taka, że rozmowy jej z Powiatem Parczewskim. Jedynie prawidłowa współpraca 

samorządów  może wpłynąć na to, żeby inwestycje mogły być realizowane. 

 

Adn11.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/442/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Parczewskiemu. 

Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym. (wykaz głosowania imiennego                        

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz ogłosił 10 min. przerwy, po których wznowiono 

sesję Rady Gminy. 

 

Adn12.a 

Skarbnik Gminy Dębowa Kłoda Grażyna Banachewicz, przedstawiła propozycję zmian w uchwale 

budżetowej  na 2024 rok: I Plan dochodów na 2024 rok:  zwiększono dochody o kwotę 562.015,24zł, w tym: 

1) rolnictwo i łowiectwo dokonano zwiększenia o kwotę 10.000,00zł z tytułu wpłat od mieszkańców z tytułu 

opłat za przyłącza kanalizacyjne, 2) transport i łączność dokonano zwiększenia o kwotę 720,72zł  z tytułu 

zwrotu dotacji niewykorzystanej na transport lokalny, 3) gospodarka komunalna dokonano zwiększenia                  

w kwocie 24,60zł  – opłata za tabliczkę zw. z nadaniem numeru posesji, 4) administracja publiczna 

zwiększono dochody w kwocie 105.630,00zł z tytułu: zwrotu kosztów postępowania sądowego w kwocie 

760,00zł, odsetki z tytułu założonych lokat w kwocie 34.760,00zł,dotacja celowa na realizację projektu 

„Cyberbezpieczny samorząd”      w kwocie 70.110,00zł – środki Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 

2021-2027,5) bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa dokonano zwiększenia o kwotę 50,00zł 

z tytułu wpłaty na energię, 6) dochody od osób prawnych, od osób fizycznych dokonano zwiększenia 

20,00zł za zajęcie pasa drogowego, 7) oświata i wychowanie zwiększono o kwotę 408.635,92zł z tytułu 

realizacji projektu „Kompetencje na strat w Gminie Dębowa Kłoda” – środki Fundusze Europejskie dla 

Lubelskiego na lata 2021-2027, 8) pomoc społeczna  dokonano zwiększenia dochodów w kwocie 5.200,00zł 

z tytułu z usług opiekuńczych. Zadanie realizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej,9) rodzina – 

zwiększenie dochodów o kwotę 30.634,00zł z tytułu :wpływy z tytułu egzekucji należności dot. funduszu 

alimentacyjnego 30.000,00zł.,  pomoc dla obywateli Ukrainy w kwocie 634,00zł, pismo od Wojewody 

Lubelskiego nr FB-I.3145.1.22.2024 z dnia 23.01.2024, 10) gospodarka komunalna  i ochrona środowiska  

dokonano zwiększenia o kwotę 1.100,00zł z tytułu wpływów z odsetek. : II Plan wydatków na 2024 rok:  

zwiększa się wydatki o kwotę  936.815,24zł, w tym:1)transport i łączność planowane wydatki zwiększa się     

o kwotę 400.000,00zł z przeznaczeniem na dotacje celowe dla powiatu Parczewskiego na wykonanie 

nakładek na drogach powiatowych na terenie gminy Dębowa Kłoda, 2) leśnictwo planowane wydatki 

zwiększa się o kwotę 70,00zł z przeznaczeniem na opłatę za podatek leśny,3) turystyka planowane wydatki 

zwiększa się o kwotę 14.760,00zł z przeznaczeniem na opracowanie dokumentów planistycznych 

dotyczących gminy Dębowa Kłoda, 4) działalność usługowa planowane wydatki zwiększa się o kwotę 

15.000,00zł z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji związanej ze zmianami planów 

zagospodarowania przestrzennego, 5) administracja publiczna planowane wydatki zwiększa się o kwotę 

106.110,00zł,z tego: wynagrodzenia pracowników: zmniejszenie 18.394,68zł .,pozostała działalność – 

zwiększenie 106.110,00zł z przeznaczeniem na realizację kosztów związanych z realizacją projektu 

„Cyberbezpieczny samorząd”, 6) oświata i wychowanie planowane wydatki zmniejsza się o kwotę 

111.000,00zł oraz zwiększa się o kwotę 519.635,92zł , z tego: szkoły podstawowe – zmniejszenie o kwotę 

111.000,00zł, wydatek dotyczy wynagrodzeń, stołówki szkolne zwiększenie o kwitę 111.000,00zł – wydatek 

dotyczy wynagrodzeń, pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 408.635,92zł  z przeznaczeniem na 



realizację projektu „Kompetencje na strat w Gminie Dębowa Kłoda”. Środki wprowadzono jako rezerwa 

celowa., 7) ochrona zdrowia – dokonano zmiany klasyfikacji wydatków pomiędzy paragrafami w kwocie 

39.110,00zł., 8) Rodzina planowane wydatki zwiększa się o kwotę 10.634,00zł, z tego 634,00zł                              

z przeznaczeniem na świadczenia społeczne (pomoc dla obywateli Ukrainy, pismo od Wojewody 

Lubelskiego nr FB-I.3145.1.22.2024 z dnia 23.01.2024)10.000,00zł  z tytułu zwrotu nienależnie pobranych 

świadczeń (Fundusz Alimentacyjny) (proponowane zmiany na nagraniu z sesji 

www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, www.debowakloda.pl ). 

 

Adn12.b 

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola -  zapytała o wykaz dotacji udzielonych z budżetu gminy na 

2024r. , Dział Podmioty z poza finansów publicznych, paragraf 921 upowszechnianie kultury i tradycji 

historii  Gminy Dębowa Kłoda – plan 227.288,00zł., co to jest. 

- Grażyna Banachewicz, Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że jest to dotacja na realizację inwestycji dot. 

budowy sceny. Całość inwestycji wynosi ponad 320tys. zł., część realizuje stowarzyszenie, dostana 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego , wniosek złożony za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania 

na pozostałą część zadania  został ogłoszony konkurs.  

-  Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola - oświadczyła, że myślała, iż koszty sceny będą niższe.  

- Magdalena Wrzesińska – Wójcik, radna wsi Marianówka – zapytała o Plan wydatków na 2024rok, pkt.3 

Dział 630 Turystyka planowane wydatki zwiększa się o kwotę 14.760,00zł.z przeznaczeniem na 

opracowanie dokumentów planistycznych dot. gminy Dębowa Kłoda, zapytała o co konkretnie chodzi. 

 - Grażyna Banachewicz, Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że są możliwości zwrócenia się z wnioskami 

różnych inwestycji lecz potrzebne są dokumenty strategiczne, planistyczne. Cześć była już realizowana               

w poprzednich latach. Żeby teraz realizować i dokończyć Gminny Plan Rewitalizacji to należy zabezpieczyć 

środki w budżecie gminy. Wykonują to firmy zewnętrzne. Dotyczy to całego obszaru gminy, musi być 

wykazany plan inwestycji, gdyż później jeżeli będzie ogłoszony konkurs naboru wniosków,to dana 

inwestycja musi wynikać  z opracowanego planu.   

 

Adn12.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr LVIII/443/24 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

Uchwała została przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym (wykaz głosowania imiennego                           

w załączeniu). 

 

Adn13.a 

Skarbnik Gminy Grażyna Banachewicz przedstawiła proponowane zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej, które są konsekwencją wprowadzonych zmian w budżecie przedłożonych w projekcie uchwały 

przedłożonej na sesję Rady Gminy. W związku z planowanym przystąpieniem do realizacji projektów 

finansowych ze środków UE i budżetu państwa dokonano zmian. Wprowadza się przedsięwzięcia:                                  

1. „ Kompetencje na start w Gminie Dębowa Kłoda”, 2. „ Cyberbezpieczny Samorzad”.W  (proponowane 

zmiany na nagraniu z sesji www.ugdebowakloda.bip.lubelskie.pl, www.debowakloda.pl ). 

 

Adn.13.c 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz odczytał a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę Nr Nr LVIII/444/24  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Uchwała została 

przez radnych przyjęta w głosowaniu imiennym (wykaz głosowania imiennego w załączeni).  

  

Adn.14. 

- Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – poprosiła o wyjaśnienie jak było z podpisaniem umowy na  budowę  

obiektu sportowego w ramach programu Olimpia - hali przy SP w Kodeńcu, kiedy została zawarta. Czy 

została podpisana z Ministerstwem przed sesją Rady Gminy 28.12.2023r.  

Dlaczego zostali poinformowani na sesji Rady Gminy w dniu 28.12.2023r., że umowa nie została jeszcze 

podpisana, Pani Mecenas jest chora i przeanalizuje umowę po Nowym Roku. Radni chcieliby być 

informowani tak jak jest w rzeczywistości. To jest bardzo ważna inwestycja dla gminy, która wyniesie 

prawie 4mln. zł.  

- Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – powiedziała, że na skrzyżowaniu drogi powiatowej  Żmiarki – 

Dębowa Kłoda jak się skręca z Leitnia w prawo jest ubytek, poprosiła aby zgłosić w celu podsypania                      

( uzupełnienia ) tego ubytku. Jest problem przy skręcaniu samochodem. 

Zapytała, kiedy zostanie podłączona kanalizacja do świetlicy w Leitnie, miało być wykonane już                                      

w październiku a od tamtej pory nic się nie dzieje.  

-  Paweł Dźwigała, radny wsi Wyhalew - zapytał o remont świetlicy w Wyhalewie. Na jakim etapie jest. 

- Jarosław Zieliński, radny wsi Nietiahy - zapytał, kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowę chodnika               

w Hanowie. 



- Maria Alkiewicz, sołtys wsi Lubiczyn - poprosiła aby sprawdzić czystość wody w wodociągu ( mają 

brudną wodę ). 

Zgłosiła, że na przystanku z którego odjeżdżają dzieci do szkoły nie ma zadaszenia, czy gmina może zająć 

się ta sprawą. 

Zgłosiła, że w samym centrum Lubiczyna ( na ostrym zakręcie 200-300m ) jest w bardzo fatalnym stanie 

droga i pobocza. 

- Magda Wrzesińska-Wójciuk, radna wsi Marianówka - zapytała, kiedy zacznie się remont budynku poczty              

w Dębowej Kłodzie. 

Zapytała na jakim etapie jest sprawa ogłoszenia przetargu na budynek po szkole w Uhninie. 

- Danuta Gajos, radna wsi Pachole – powiedziała, że strażacy wyszli z propozycją iż  zrobią elewację 

budynku, zadaszenie, wyłożyć kostkę, zrobią barierkę i schody. Nie chcą za to wszystko zapłaty tylko 

poprosili aby zakupić im  buty i potrzebny sprzęt.  Zapytała, czy z funduszu sołeckiego można przeznaczyć 

środki  dla strażaków z OSP. 

 

Wójt Gminy Grażyna Lamczyk odniosła się do zgłoszonych spraw: 

1) Umowa na budowę hali przy Szkole Podstawową w Kodeńcu została zawarta w dniu 7 grudnia 2023r.                   

z Ministerstwem, Umowa zawierana z Ministerstwem Sportu i Turystyki nie musi być akceptowana przez 

radnych. Gdy umowa będzie zawierana z projektantem, to musi mieć na koncie dokumenty aby zawrzeć 

porozumienie. Natomiast to jest umowa akcesyjna do możliwości pozyskania dofinansowania.   

To nie jest jej jedyna umowa, którą podpisuje, na tyle inwestycji jakie są realizowane w gminie, każdy ma 

prawo się pomylić ona też. Myśli, że nic takiego się nie stało. Poprosiła o niezaskakiwanie jej takimi 

pytaniami. Umów ona nie przechowuję. Mają je Pani Skarbnik lub Pani od projektów. Jeżeli ma się jakieś 

pytania czy chce się przyjrzeć jakieś umowie, to zawsze można przyjść do pracowników urzędu                               

i poprosić.  Przypomniała Pani radnej Kołodziej, że musiała być świadoma, gdyż głosowała na sesji RG                 

w dniu 28.12.2023r. za przyjęciem projektu budżetu na 2024r., w którym była zawarta inwestycja na budowę 

hali   w Kodeńcu.  

- Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – przypomniała, że wstrzymała się od głosu ws. przyjęcia budżetu na 

rok 2024. 

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – powiedziała, że dzieci P. Radnej chodzą do przedszkola w Parczewie              

i z tego tytułu gmina traci określone pieniądze. Radna przychodzi na sesje, z tego tytułu ma diety. Uważa, że 

należy rozmawiać szczerze. Ona też ma prawo się pomylić.    

- Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie –oświadczyła, że to nie jest przedmiotem dzisiejszej sesji. 

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – odpowiedziała, że nie jest przedmiotem sesji, ale jest zasadą. Jeżeli ktoś 

jest radnym, to powinien działać, aby było jak najwięcej dzieci w szkole w gminie Dębowej Kłodzie a nie 

jak najmniej.  

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – powiedziała, że sesja to nie jest magiel towarzyski                            

i poprosiła o zakończenie tej dyskusji. Należy powiedzieć jasno, że radni zostali wprowadzeni                                 

w błąd. Trzeba było uczciwie powiedzieć, że umowa została już podpisana, na BIP Dębowa Kłoda pokazała 

się w styczniu 2024r. i dopiero było można to zweryfikować. Nie można mówić P. Wójt, że takich rzeczy nie 

nadzoruje, bo idąc tym tokiem myślenia, to zaczyna radnych to przerażać, są to ogromne kwoty. To nie są 

zwykłe zlecenia, tylko to jest poważna sprawa.  Na dzisiejszej sesji jest dane do głosowania, że gmina będzie 

wchodzić do dwóch kolejnych projektów. Radni akceptuje i tak należało zrobić ze sprawą hali. Najpierw 

należało zdobyć akceptację Rady Gminy a później podpisywać umowę. Istnieje możliwość zwołania Sesji 

Nadzwyczajnej, nie jest to bardzo duży koszt dla gminy. Można było tak zrobić. Nie można radnych ten 

sposób traktować. To nie jest poważne. Na sesji w dniu 28.12.2023r. radnym powiedziano, że umowa będzie 

weryfikowana czy jest korzystna czy nie. Wszystkie wypowiedzi są nagrywane, można do nich wracać.  

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – wyjaśniła, że to co mówi, że nie była przekonana tzn. wydawało jej się, 

że umowa nie była podpisana, nie oznacza, że tego nie nadzoruje. Co innego jest nadzór a co innego jest                        

z podpisaniem umowy, gdzie ona ma określona grupę osób do pilnowania tych tematów. Nie jest w stanie 

wszystkiego ogarnąć z pełnym szacunkiem do Państwa. 

Powiedziała, że Pan Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz miał anonim, którego nie mógł 

przeczytać ze względu na fakt pisma. Ona dostała też taki anonim, skontaktowała się z Panią Mecenas czy 

może go odrzucić. Mecenas odpowiedział, że nie można odrzucić anonimu ponieważ ze względu na to, iż ten 

anonim jest jak gdyby również do niej zarzutem, do Kierownika GOPS i do pracownika merytorycznego. 

Zasada jest jedna, nie jest to tajemnica bo to są pieniądze państwa. Dzisiaj przyniosła Pani Skarbnik 

sprawozdanie ZZ-27 gdzie są ściągane alimenta.  Zadłużenie z nieściągniętych alimentów na 2023r. wynoszą 

3mln.375,08 tyś zł. Ściągniętych jest tylko 351tyś. zł. Nie ściągniętych jest ponad 3mln. zł.  i tego tytułu 

gmina traci ok. z tego 20% zysku a więc 600tyś zł. Poprosiła Komisję Rewizyjną aby sprawdziła z czego to 

wynika, co było przyczyną, że takie są zaległości i poinformowanie o wynikach kontroli. Kierownik ją nie 

poinformował, dowiaduje się podobnie jak państwo z przekazu anonimowego. Z jednej strony niby anonim, 

a z drugiej strony adekwatny anonim, ponieważ duża kwota pieniędzy zalegamy.  

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – powiedziała, że zaczynając taki temat, to powinna wiedzieć 



Pani Wójt, jakie są zadania GOPS.  Środki, które idą na alimenty to nie są środki budżetu gminy tylko są to 

środki od Wojewody. Ściąganiem alimentów zajmują się Sądy i Komornicy Sądowi, nie gmina. Gmina 

przygotowuje dokumenty, które idą do komornika. Trudno jest obwiniać pracowników, nie jest to w ich 

kompetencjach aby ściągać alimenty z dłużników, pominąwszy fakt, że rozpatrywane są anonimy 

durnowate, bo jakby wszystkie urzędy zaczęły rozpatrywać anonimy, to nic nie trzeba by było robić tylko 

rozpatrywać anonimy. Do Urzędów Skarbowych bez przerwy wpływają anonimy, których nikt nie 

rozpatruje. Komornik wydaje postanowienie i na tej podstawie GOPS dopiero może wypłacić z Funduszu 

Alimentacyjnego środki. Widziała tę skargę u Pana Przewodniczącego przed sesją, uważa, że aby coś 

zweryfikować to należało się podpisać pod ta skargą. Nie wiadomo tak naprawdę co weryfikować. 

Należałoby iść w tej sprawie do Komorka a nie do GOPS -u. Dłużnicy alimentacyjni są bardzo trudni                   

w ściągnięciu długu, nie mają dochodów, Urząd Skarbowy nie ściąga, komornik nie ściąga. GOPS płaci 

świadczenia alimentacyjne na podstawie postanowienia. Trudno jest obwiniać GOPS, jak komornik nie może 

ściągnąć. Należy przestać walczyć z pracownikami.    

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – oświadczyła, że jest rozczarowana wypowiedzą radnej, ponieważ nie jest 

to jedna ściągalność komornicza w jej gminie. To samo robią na dziale podatków. Tylko, że tam 37 tyś. zł. 

zostało zaległości na ponad 1mln. zł z ubiegłego roku zaległości. Więc od jednych można ściągać, a od 

innych nie. Chodzi o to jak operatywny jest pracownik, pracownik nie powinien raz wystąpić. Skoro 

pracownicy w podatkach mogą wyegzekwować, to pracownicy w innej placówce też powinni 

wyegzekwować zaległości.   

 - Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – wyjaśniła, że w podatkach jest łatwiej wyegzekwować. 

Osoby korzystające z pomocy społecznej są bardziej trudni do ściągnięcia. Należy pisać skargi do 

komorników, że źle ściągają. Dlaczego pracownicy mają za to odpowiadać. Ona od początku swojej kadencji 

broniła pracowników. Poprosiła o przyjście kierownika GOPS w Dębowej Kłodzie aby powiedział, jak to 

wygląda, jaka jest ściągalność w przeciągu tych wszystkich lat.   

- Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz – powiedział, że dość powściągliwie podchodzi do 

takich spraw, gdyż uważa, że nie są odpowiednim organem do rozpatrywania takich spraw.  Należy dać 

ludziom do zrozumienia, że  to jest nie właściwy adres na takie anonimy.  

- Andrzej Woźniak, Kierownik GOPS w Dębowej Kłodzie – powiedział, że gmina wypłaca fundusz 

alimentacyjny, są to środki z budżetu państwa. Jeśli te środki zostaną ściągnięte, to są one dla budżetu 

państwa, nie są to środki dla wierzycieli alimentacyjnych. W roku 2023 ściągalność kształtowała się na 

poziomie 88%, wypłacone było 120tyś. zł., ściągnięto w 106tyś. zł. Dług od 2005r. wynosi 

3mln.300tyś.zł.Problem z ściągalnością jest taki, że dłużnicy alimentacyjni nie mają żadnego zatrudnienia                  

i nie ma skąd tych środków ściągnąć. Część dłużników przebywa w zakładach karnych. Jeśli dłużnicy 

posiadaliby środki finansowe, to komornicy byliby w stanie odzyskać należności.   

- Paulina Kołodziej, radna wsi Leitnie – oznajmiła, że skoro ściągalność wynosi 88%, to uważa, że jest to 

bardzo dobry wynik.  

-  Andrzej Woźniak, Kierownik GOPS w Dębowej Kłodzie –oznajmił, że w 2023r. ściągalność wyniosła 

88%, w poprzednich latach była niższa ściągalność, w latach 2010, 2011 ściągalność wynosiła 20-25%. i się 

zwiększała się z każdym rokiem. Z środków, które gmina ściągnie, jest podział, iż 60% jest dla budżetu 

państwa a 40% jest dla gminy wierzyciela czyli w tym wypadku dla gminy, z tym, że ta kwota wynika                        

z potrącenia jeszcze odsetek, które Ida do budżetu państwa i te 40% faktycznie jest jakimiś 20%.  

- Maria Makowska, radna wsi Plebania Wola – powiedziała, że powinniśmy się cieszyć, iż jest taka wysoka 

ściągalność.  

- Andrzej Woźniak, Kierownik GOPS w Dębowej Kłodzie – oznajmił, że ściągalność od dłużników 

alimentacyjnych w głównej mierze zależy od pracy komorników.  

- Mieczysław Chęchckiewicz, radny wsi Białka – zapytał, czy te zaległości, które powstały wcześniej od 

2010r., czy one się nie przedawniają. Jeżeli nie, to uważa, ze jeżeli będzie tylko możliwość to nawet na 

emeryturze będzie można odzyskiwać zaległości. 

- Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – powiedziała, że ze względu na to, iż ma różne dane, dzisiaj poprzedni 

skarbnik pokazał jeszcze inne sprawy, to w związku z tym  poprosiła Panią Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej w Dębowej Kłodzie   o przeprowadzenie kontroli w GOPS  i sprawdzenie  dlaczego są tak duże 

zaległości w ściągalności alimentów od dłużników i podała jaki jest stan faktyczny i autentyczny.  

- Maria Makowska, radna wsi plebania Wola -  zapytała na jakiej podstawie była skarbnik dotyka 

dokumentów w jednostce Urzędu Gminy. 

-  Grażyna Lamczyk, Wójt Gminy – wyjaśniła, że była pani skarbnik nie dotyka dokumentów, była                        

i rozmawiała z nią.   

2) Nie ma dzisiaj kierownika od inwestycji, więc Radna Paulina Kołodziej otrzyma odpowiedź na piśmie ws. 

podłączenia świetlicy w Leitnie do kanalizacji. 

3) Projekt na świetlicę w Wyhalewie robili i realizują tę inwestycję strażacy, w związku z powyższym jest 

umowa użyczenia na nich, prawdopodobnie do końca marca. Jest już przygotowywana dokumentacja na 

realizację tej inwestycji.Jak tylko zamknie się marzec będą się starać aby w tym czasie wyszło pozwolenie 

na budowę, pieniądze są zabezpieczone i będzie ta inwestycja szła.  



4) Przetarg na chodnik w Hanowie miał być ogłoszony wczoraj, przedwczoraj lecz złożyło się, że kierownik 

inwestycji jest na zwolnieniu lekarskim i nie mógł ogłosić przetargu. Jak tylko wróci do pracy to zajmie się 

przetargiem.  

5) Pierwszy raz dociera do niej informacja, że jest brudne woda w Lubiczynie. Poinformuje pracowników. 

6) Zaprasza na dyskusję ws. zadaszenia na przystanek. Zorientuje się co gmina, sołectwo może zrobić. 

7) Zgłosi do Powiatu drogę w Lubiczynie. W tej chwili pójdzie tam odcinek najgorszy na odległości 1 km. 

8) Prace przy budynku Poczty zostaną rozpoczęte kiedy zrobi się trochę cieplej. Obecnie pogoda nie pozwala 

na zaczęcie prac pan, który będzie wykonywał pracę zadeklarował dąć materiał na budynek za darmo, jak 

również nie weźmie pieniędzy za robociznę.    

 Zakomunikowała, że Pan radny Woźniak zabiega o zmianę dachu na kaplicy w Uhninie. Gmina nie może 

pomóc, gdyż nie jest to majątek gminy. Pan, który będzie remontował budynek Poczty zadeklarował pomoc. 

Pan Wiceprzewodniczący RG natomiast zabiega o środki finansowe na pokrycie od mieszkańców                                  

i sponsorów. Ma nadzieję, że inwestycja przy tak dużej chęci pana Wiceprzewodniczącego zostanie 

zrealizowana. 

9) Zostało ustalone wczoraj, że zostanie wywieszone ogłoszenie o sprzedaży budynku szkoły w Uhninie. 

Ogłoszenie musi być na tablicy przez dwa miesiące i podjęte zostaną kroki, aby sprzedać szkolę. 

10) Z funduszu sołeckiego można zakupić buty dla strażaków i potrzebny sprzęt.  

 

Adn.15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mieczysław Chęckiewicz podziękował wszystkim za udział                         

w dzisiejszych obradach i zamknął sesję słowami „Zamykam LVIII sesję Rady Gminy Dębowa Kłoda”.  

 

 

LVIII sesja Rady Gminy Dębowa Kłoda zakończyła się o godz. 1110. 

 

 
Protokołowała: Iwona Bakarzewska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


